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Protokoll fört vid pensionärsrådets sammanträde den 12 juni 2012 
 

Justerat den 12 juni 2012 

  

 Godkänt via e-post 

Marianne Svensk    Ingrid Eriksson 

                        

Plats: Förvaltningen, Trekantens servicehus 

Tid: Kl. 10-12 

 

Närvarande 

Marianne Svensk ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot PRO 

Valter Lund  ledamot PRO 

Lars Åsberg ledamot SPF  

Rolf Lindquist  ledamot  SPF  

Bertil Wretlund         ersättare                      PRO 

Bertil Andersson ersättare PRO 

Ingrid Eriksson ersättare  SPF 

Gunnar Carlsson ersättare SPF 

 

Förvaltningen 

Ingrid Widebäck  avdelningschef för social omsorg 

Yvonne Goldberg  avdelningschef för personalfrågor och utförare inom äldreomsorgen 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder   

Kerstin Svenson vice ordförande SPRF 

 

 

§ 1. Sammanträdets öppnande 

Ordförande hälsade välkommen till dagens sammanträde och förklarade mötet 

öppnat.  

 

§ 2. Förslag till dagordning 

Dagordningen godkändes.  

 

§ 3. Utseende av justerare 

Marianne Svensk och Ingrid Eriksson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 4.  Anmälan av protokoll 

 

 Pensionärsrådet 2012-05-22 

 Protokollet godkändes och lades till handlingarna. 

 

 Rådet för funktionshinderfrågor2012-04-19 och 2012-05-21 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter på protokollen som lades till handlingarna. 
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 Stadsdelsnämndens protokoll 2012-05-24 

Pensionärsrådet framförde följande synpunkter på stadsdelsnämndens beslut. 

 

Ang. § 3 Tertialrapport 1 Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd. 

Pensionärsrådet stödjer reservationen. Pensionärsrådets uppfattning är också att 

Axelsbergs servicehus ska behållas som servicehus samt att man ska ha en mer generös 

biståndsbedömning.   

 

Ang.§ 5 Ombyggnad av Trekantens servicehus etapp 1. 

Pensionärsrådet stödjer reservationen som tar upp att staden centralt bör bära hela 

kostnaden av ombyggnationen av Trekantens servicehus istället för att en hyreshöjning 

läggs på de boende. 

 

Ang. § 6 Avveckling av Axelsbergs servicehus för omvandling till seniorboende.  

Pensionärsrådet ställer sig bakom reservationen om att servicehuset inte ska omvandlas 

till seniorboende utan vara kvar som servicehus. 

 

Ang.§ 10 Cykelplan 2012 – strategi för en cykelstad i världsklass 

Pensionärsrådet påpekade att gångtrafikanterna måste ha en säker och trygg trafikmiljö. 

Det är därför mycket viktigt att gång- och cykelbanorna är separerade och att detta 

markeras tydligt.  

 

Pensionärsrådet vill gärna ha möjlighet att yttra sig i olika trafikfrågor, då kunskap finns 

om dessa frågor.   

 

Ingrid Widebäck framförde att förvaltningen gärna tar emot rådets synpunkter och 

förbättringsförslag. Det är angeläget råden ges möjlighet att komma in så tidigt som 

möjligt i beslutsprocessen det vill säga innan ärendena är klara, menade Ingrid.  

 

Anneli Rydström informerade att Anna Ambjörn, planeringssekretare, kommer till 

pensionärsrådets sammanträde den 28 augusti. Samla gärna ihop frågor till Anna. 

 

Valter Lund berättade att han kontaktat trafikkontoret och framfört förslag om 

förbättringar gällande trafikmiljön i Västertorp. Det behövs en enhetlig 

hastighetsbegränsning på 30 km/timmen i området samt enkelriktning av 

Västertorpsvägen. Gunnar Carlsson informerade också att det finns planer på att 

förändra hastighetsbegränsningarna bl.a. 50 km/timmen till 40 km/timmen. 30 

km/timmen ska vara kvar.    

 

Valter tog också upp att han försökt ringa driftcentralen/trafikkontoret vid en händelse, 

men att det var svårt att komma fram till rätt person. 

 

Förvaltningen undersöker detta närmare. Svaret skrivs in protokollet, se nedan. 

 

Felanmälan kan göras till Trafik Stockholm via nätet eller telefon. 

Nätet: www.stockholm.se/felanmalan 

 

Telefon: 08-651 00 00. Det finns sex olika val. 

 1. Parkering och dispenser 

 2. Belysning, trafiksignaler och skyltar 

 3. Renhållning och klotter 

 4. Gatuunderhåll 

 5. Parker, träd och buskar 

 9. Övrigt 

 (Om man inte gör något val och dröjer kvar så kopplas samtalet till telefonist.) 

http://www.stockholm.se/felanmalan
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 Kommunstyrelsens pensionärsråd 2012-05-08 

Pensionärsrådet ställer sig bakom KPR:s synpunkter att biståndsbedömarna på 

stadsdelsförvaltningarna ser endast behov och den egna stadsdelens strama 

budgetramar men inte den äldres egna önskemål.  

 

Pensionärsrådet instämmer också i KPR:s undran om varför kommunfullmäktige 

minskar budgeten för utbildning och kompetenshöjning av personal som arbetar 

inom äldreomsorgen när det samtidigt talas om att utbildning och kompetenshöjning 

är så viktigt för kvalitetssäkring och utveckling av äldreomsorgens verksamheter.  

  

§ 5. Aktuell information från stadsdelsförvaltningen 

Ingrid Widebäck informerade att beställarenheten äldre har inrättat en 

mottagningsgrupp. Detta för att öka servicen, så att det ska bli lättare för den äldre 

att komma i kontakt med biståndshandläggare för frågor och hjälp.  

 

Yvonne Goldberg gav en lägesrapport om det fortsatta arbetet vid Trekantens och 

Axelsbergs servicehus.  

  

Trekantens servicehus 

De boende i 31:an kommer att evakueras till andra servicehuslägenheter med start i 

början på augusti. Allt ska flyttas ut ur lägenheterna och förråden. Förvaltningen 

anlitar flyttfirma och står för flyttkostnaderna.  

 

De boende är evakuerade under ca tre månader då deras badrum i lägenheterna på 

Trekantens servicehus byggs om enligt arbetsmiljökraven. När det är klart flyttar de 

boende tillbaka till sina lägenheter på Trekanten.  

 

För att kunna genomföra ombyggnation av lägenheterna måste varje boende ge sitt 

medgivande till detta. Varje boende har fått en ritning över hur deras lägenhet ser ut 

idag och hur den kommer att se ut när badrummet byggts om. Då flera boende 

framfört att det varit svårt att tyda ritningarna har arkitekten och projektledaren från 

Micasa varit på Trekantens servicehus vid tre tillfällen för information och 

genomgång av ritningarna med varje boende. Detta förtydligande har uppskattats 

och inneburit att de boende gett sitt medgivande till ombyggnation. 

 

Den 19 juni inbjuds boende i 31:an och deras anhöriga till informationsmöte om 

evakueringen och ombyggnationen. Inbjudan delades ut till pensionärsrådet. 

 

Axelsbergs servicehus 

Yvonne Goldberg informerade att hon haft möte med fastighetsägaren Micasa samt 

träffat förtroenderådet på Axelsberg. Fråga har kommit upp om hur lokalbokningen 

ska ske när servicehuset avvecklas. Borådet har meddelat att man inte har möjlighet 

att administrera lokalbokningen av lilla samlingssalen.  

 

Yvonne informerade att Maria Klarberg, projektledare, har fått i uppdrag att 

inventera hur lokalerna används och av vilka på Axelsberg. Förvaltningen planerar 

att generellt se över hur lokalerna används i stadsdelen. 
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Enligt uppgift från Micasa finns planer på att idrotts- och kulturförvaltningen ska 

sköta uthyrning och bokning av större lokaler, såsom stora samlingslokalen. 

 

Rolf Lindquist tog i sammanhanget upp problemen för pensionärsorganisationerna 

att få tillgång till lokaler när servicehus avvecklas. Se vidare under övriga frågor.  

 

Lars Åsberg tog också upp att det även på Fruängsgårdens servicehus blivit svårare 

att boka tid då alltfler vill använda samlingssalen.  

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 2012-06-14 

Pensionärsrådet gick igenom ärendena till stadsdelsnämnden.  

 

Pensionärsrådet hade inget att yttra gällande. 

 Ärende 8: Redovisning av gemensam upphandling av konsumentvägledning. 

 Ärenden 12: Organisatorisk placering av MAS och MAR, yttrande till 

kommunstyrelsen 

 Ärende 14: Plansamråd för del av Sjövik 5, Årstaäng m fl i Årstadal i 

Liljeholmen 

 Ärende 15: Plansamråd för fastigheten Ungbrodern 21 i Mälarhöjden – 

remissyttrande 

 Ärende 16: Plansamråd för fastigheten Åldermannen 36-38 i Mälarhöjden. 

 

 Pensionärsrådet hade följande frågor och synpunkter gällande. 

 Ärende 6: Verksamheter för äldre på Hövdingagården, svar på skrivelse. 

Pensionärsrådet undrade om det planeras några förändringar på 

Hövdingagården som påverkar pensionärsorganisationernas tillgång till 

lokalen. Enligt förvaltningen finns inga planer på några förändringar, utan 

stadsdelsnämnden vill få information om hur lokalen används. 

 

 Ärende 9: Redovisning av upphandling av automatiserad nyckelhantering 

(nyckelfri hemtjänst) Paralås. 

Pensionärsrådet tycker ärendet var motsägelsefullt då det på ett ställe sägs att 

kraven uppfylls medan det i beslutet sägs att inget av anbuden uppfyller 

kraven. Enligt förvaltningen har det skett förändringar under upphandlingens 

gång vilket inte är tillåtet. Upphandlingen avbryts därför.  

 

 Ärende 11: Förslag till organisatorisk placering av heminstruktörer, yttrande 

till kommunstyrelsen. 

Pensionärsrådet påpekade att det är viktigt att heminstruktörerna har nära till 

brukarna. Förslaget får inte innebära en försämring. Samtidigt är det viktigt 

att brukarna ges samma service och stöd oavsett i vilken stadsdel de bor i.  

 

 Ärende 22: Minnesanteckningar från brottsförebyggande rådet. 

Pensionärsrådet tycker brottsförebyggande rådet lyfter fram bra och viktiga 

frågor.  
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§ 7. Rapport från förtroenderåden 

Aspuddens förtroenderåd, Marianne Svensk: Midsommarfest hölls den 7 juni för ca 

50 personer. 

 

Nybohovs förtroenderåd, Marianne Svensk: Bussutflykt arrangeras under 

sommaren i samarbete med Äldrestöd.  

 

Trekantens förtroenderåd, Eiwor Arthursson: Den 8 juni arrangerade 

förtroenderådet och Seniorhälsan nationaldagsfirande för de boende på Trekantens 

servicehus. Det kommer också att bli en midsommarfest. Nästa förtroenderådsmöte 

är den 11 september.  

 

Axelsbergs förtroenderåd, Rolf Lindquist: Den 19 juni är preliminärt datum för 

midsommarfesten. I augusti blir det surströmmingsfest.   

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lars Åsberg: Den 20 juni firas midsommar med 

ca 100 gäster. Nästa möte är den 13 september.   

 

Åsens och Kransens förtroenderåd, Bertil Andersson: Bertil hade inget nytt att 

rapportera. 

 

§ 8. Övriga frågor   

 Rapport från seminarium med de kommunala pensionärsråden 

Kerstin Svenson deltog på seminariet den 25 maj i landstingshuset med de 

kommunala pensionärsråden om läkemedel, tandhälsa och de mest sjuka äldre. 

Skriftlig rapport har lämnats av Kerstin som delades ut till rådet. 

  

Pensionärsrådet tycker det är viktigt att läkemedelsfrågan uppmärksammas och att 

de äldres läkemedel gås igenom regelbundet. 

 

Lars Åsberg berättade att landstingets hörcentral numera tar ut en avgift på 190 

kronor för hjälp som tidigare varit avgiftsfri.  

 

Tillgång till lokaler för pensionärsorganisationer i samband med avveckling av 

servicehus 

I samband med att servicehus avvecklas och omvandlas till 

seniorboende/trygghetsboende har det visat sig att pensionärsorganisationerna inte 

får tillgång till att använda gemensamhetslokalerna gratis.  

 

Rådet påpekade att det är av största vikt att pensionärsorganisationerna i samband 

med avveckling av servicehus får tillgång till lokaler för att kunna fortsätta att 

bedriva ideell verksamhet för äldre och för att kunna bedriva lokalt föreningsarbete. 

Rådet är allvarligt oroligt för utvecklingen. Det är mycket angeläget att lokalfrågan 

tas på största allvar. Detta är en generell fråga som gäller för föreningarna i hela 

staden och inte bara i stadsdelen. 

 

På initiativ av Rolf Lindquist beslöt pensionärsrådet att driva frågan om 

föreningslokaler.  
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Rolf fick i uppdrag av rådet att ta fram förslag till skrivelse som ska ställas till 

äldrenämnden och KPR. 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 28 augusti, kl. 10-12 med förmöte kl. 

9.15. Plats: Stadsdelsförvaltningen, plan 9, besöksrum 1. 

 

Till sammanträdet inbjuds Anna Ambjörn, planeringssekretare.  

    

§ 10.  Sammanträdet avslutas 

Rådet tackade Ingrid, Yvonne och Anneli för vårens arbete och överlämnade 

blommor till dem. Ordförande tackade för dagens möte och önskade alla en trevlig 

sommar. Sammanträdet förklarades därmed avslutat. 

 

Efter mötet intogs lunch på Trekantens servicehus.  

 

 

Vid protokollet: Anneli Rydström 


